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FINANŠU, SAIMNIECISKO LIETU, ATTĪSTĪBAS LIETU, SOCIĀLO LIETU 
UN IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA KOMITEJU 

 
APVIENOTĀS SĒDES PROTOKOLS 

Valkā 
 
2023.gada 20.janvārī                Nr.3 
 
Sēde sasaukta pulksten 9:30 

Sēde atklāta pulksten 9:30 

Sēdes norises vieta: Valkas novada pašvaldības ēkā, Beverīnas ielā 3, 2.stāva zālē 
Tiek veikts komitejas sēdes audioieraksts 
  
Sēdi vada:  Vents Armands Krauklis – Finanšu komitejas priekšsēdētājs 
 
Sēdi protokolē:  Ilva Asejeva – pašvaldības administrācijas izpildsekretāre 
 
Sēdē piedalās 

deputāti: Agnis Birkavs – Finanšu un Attīstības lietu komiteju loceklis 
Agris Krastiņš – Finanšu, Attīstības un Saimniecisko lietu komiteju loceklis 
Gita Avote – Finanšu, Izglītības, kultūras un sporta un Sociālo lietu komiteju 
locekle 

   Viesturs Zariņš – Finanšu un Attīstības lietu komiteju loceklis   
Unda Ozoliņa – Finanšu, Attīstības lietu un Izglītības, kultūras un sporta komiteju 
locekle  

   Juris Žurovičs – Finanšu un Saimniecisko lietu komitejas loceklis 
   Andris Dainis –- Izglītības, kultūras un sporta un Sociālo lietu komiteju loceklis 
   Aigars Roga – Saimniecisko lietu komitejas loceklis 

Kristaps Sula – Finanšu un Attīstības lietu komitejas loceklis  
Dace Bašķe – Saimniecisko lietu un Sociālo lietu komiteju locekle 
 

Sēdē nepiedalās:  Sandra Pilskalne – Izglītības, kultūras un sporta un Sociālo lietu komiteju locekle 
Guntis Albergs – Finanšu, Saimniecisko lietu un Izglītības, kultūras un sporta 
komiteju loceklis 
Jānis Anže – Finanšu un Saimniecisko lietu komiteju loceklis 
Vilmārs Vesingi – Finanšu, Attīstības lietu, Izglītības, kultūras un sporta un Sociālo 
lietu komiteju loceklis 
 

Sēdē piedalās Valkas novada pašvaldības darbinieki: 
Nauris Ozols – Izpilddirektors 
Ilze Grandava – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītāja 
Vita Boša – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītājas vietniece (piedalās attālināti 
ZOOM video tiešsaistes platformā) 
Vilnis Vilguts – Vecākais datorsistēmu un datortīklu administrators 
Ivo Leitis – Sabiedrisko attiecību speciālists (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 
platformā) 
Māris Zālītis – Valkas novada pašvaldības būvinženieris (piedalās attālināti ZOOM video 
tiešsaistes platformā) 
Rolands Rastaks - Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs 
Toms Simtiņš – Attīstības, projektu un tūrisma nodaļas vadītājs (piedalās attālināti ZOOM 
video tiešsaistes platformā) 
Dainis Lapiņš – Komunālās saimniecības nodaļas vadītājs 
Ivita Aumeistere – Iepirkumu speciāliste (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 
platformā) 
Inga Aleksejeva – Projektu vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 
Pēteris Pētersons – Ērģemes un Kārķu pagasta pārvalžu vadītājs (piedalās attālināti 
ZOOM video tiešsaistes platformā) 
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Ligita Sīmane – Valkas pagasta pārvaldes vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video 
tiešsaistes platformā) 
Valdis Šaicāns – Vijciema un Kārķu pagastu pārvalžu vadītājs 
Māra Zeltiņa – Dzimtsarakstu nodaļas vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 
platformā) 
Andra Everte – Priekšsēdētāja sekretariāta sekretāre (piedalās attālināti ZOOM video 
tiešsaistes platformā) 
 

Darba kārtība: 
1. Par Valkas novada pašvaldības Sekretariāta nolikuma apstiprināšanu 
2. Par nevalstiskajām organizācijām piešķirtajām dotācijām no Valkas novada pašvaldības 

2023.gada budžeta 
3. Par aizņēmuma ņemšanu budžeta un finanšu vadībai 
4. Par saistošo noteikumu Nr.___ „Valkas novada pašvaldības 2023.gada budžets” projekta 

apstiprināšanu  
5. Par konceptuālu atbalstu aizņēmumu ņemšanai 
 

Deputāte U.Ozoliņa ierosina pirmo darba kārtības jautājumu šajā komitejā neizskatīt, bet izskatīt to kādā 
no nākamajām komitejām, un šoreiz vairāk pievērsties budžeta jautājumiem. Savukārt sēdes vadītājs 
V.A.Krauklis ierosina samainīt vietām 2.un 3.jautājumu. 
 
V.A.Krauklis aicina balsot par izmaiņām sēdes darba kārtībā. 
 
Deputāti atklāti un vārdiski balsojot, PAR – 11 deputāti (V.A.Krauklis, G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, 
A.Roga, A.Krastiņš, V.Zariņš, K.Sula, D.Bašķe, J.Žurovičs, A.Birkavs), PRET – nav, ATTURAS – nav, 
apstiprina Valkas novada pašvaldības apvienotās Finanšu, Saimniecisko lietu, Attīstības lietu, Sociālo lietu 
un Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēdes Nr.3 darba kārtību. 
 
Darba kārtība: 

1. Par aizņēmuma ņemšanu budžeta un finanšu vadībai 
2. Par nevalstiskajām organizācijām piešķirtajām dotācijām no Valkas novada pašvaldības 

2023.gada budžeta 
3. Par saistošo noteikumu Nr.___ „Valkas novada pašvaldības 2023.gada budžets” projekta 

apstiprināšanu  
4. Par konceptuālu atbalstu aizņēmumu ņemšanai 

 

Finanšu komitejas priekšsēdētājs V.A.Krauklis informē par kopējo ainu, kas saistās ar pašvaldību 

budžetiem, kā arī par Valkas novada pašvaldības budžeta situāciju. 

 

 

1.§ 
Par aizņēmuma ņemšanu budžeta un finanšu vadībai 

__________________________________________________________________________ 
(I.Grandava) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta saturu (pielikumā), I.Grandava. 
Debatē: V.A.Krauklis, A.Birkavs. 
I.Grandava paskaidro, ka šogad budžeta veidošana ir bijusi daudz sarežģītāka nekā citus gadus, papildinot, 
ka šis aizņēmums ir nepieciešams, lai sabalansētu budžetu. 
V.A.Krauklis papildina, norādot uz to, ja neatbalsta šo aizņēmumu, tad praktiski budžetu nākamajam gadam 
nevar nemaz apstiprināt. 
A.Birkavs jautā, kas notiek, ja aizņēmums 500 000,00 EUR apmērā netiek piešķirts. V.A.Krauklis atbild, ka 
nav bažu, ka valsts varētu nepiešķirt. A.Birkavs turpina jautāt, vai varētu būt tā, ja ieņēmumi pildās, tad 
aizņēmumu atmaksājam jau šogad, uz ko I.Grandava atbild, ka pēc aprēķiniem budžetam vajadzētu 
pildīties, uztraukties būtu jāsāk šī gada septembrī, kad sāksies jaunā apkures sezona. 
V.A.Krauklis aicina balsot, jautājumu virzot apstiprināšanai domes sēdē. 

Pamatojoties uz minēto un Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti un vārdiski balsojot deputātiem: PAR 
– 11 deputāti (V.A.Krauklis, G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, A.Roga, A.Krastiņš, V.Zariņš, K.Sula, D.Bašķe, 
J.Žurovičs, A.Birkavs), PRET – nav, ATTURAS – nav, 
Apvienotā komiteja 
N O L E M J : 
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Virzīt uz domes sēdi apstiprināšanai lēmuma projektu: 
1. Ņemt aizņēmumu 500 000,00 EUR (pieci simti tūkstoši euro) budžeta un finanšu vadībai. 
2. Lēmuma 1.punktā minēto aizņēmumu atmaksāšanu veikt trīs gadu laikā, maksājot Valsts kases 

noteikto aktuālo mainīgo viena gada procentu likmi par aizņēmuma lietošanu. 
3. Lēmumā minēto aizņēmuma atmaksu garantēt ar pašvaldības budžetu. 
4. Pēc Pašvaldības aizņēmumu un galvojumu kontroles un pārraudzības padomes apstiprinoša 

lēmuma saņemšanas, pilnvarot Valkas novada pašvaldības domes priekšsēdētāju slēgt 
aizņēmuma līgumu ar Valsts kasi. 

5. Grāmatvedības un finanšu nodaļai sagatavot dokumentus iesniegšanai Pašvaldību aizņēmumu un 
galvojumu kontroles un pārraudzības padomei. 

6. Par lēmuma izpildi atbild Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītājs. 
7. Lēmuma izpildi kontrolē pašvaldības izpilddirektors. 
8. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 

 

 
2.§ 

Par nevalstiskajām organizācijām piešķirtajām dotācijām no Valkas novada pašvaldības 
2023.gada budžeta 

__________________________________________________________________________ 
(I.Grandava) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta saturu (pielikumā), I.Grandava. 
Debatē: V.A.Krauklis, V.Šaicāns, A.Birkavs, U.Ozoliņa, K.Sula, V.Zariņš. 
I.Grandava paskaidro pēc kāda principa tika piešķirti līdzekļi nevalstiskajām organizācijām šogad. Informē 
par situāciju ar biedrību “Vijmalieši”, kas iepriekšējā gadā neizmantoja visus piešķirtos finanšu līdzekļus. 
V.Šaicānam tiek dots vārds, kurš paskaidro, ka 2021.gadā bija pandēmija, un visa nauda netika izmantota, 
līdz ar to pašreiz biedrība, taupot naudu, ir nokļuvusi sarežģītā pozīcijā, tāpēc aicina deputātus tomēr 
palielināt summu līdz 4000,00 EUR.  
V.A.Krauklis atbalsta palielinājumu biedrībai “Vijmalieši” par 1000,00 EUR, kā arī deputāte U.Ozoliņa izsaka 
atbalstu šim ierosinājumam. 
V.A.Krauklis aicina balsot par finansējuma palielināšanu biedrībai “Vijmalieši”.  
 
Deputāti atklāti un vārdiski balsojot, PAR – 11 deputāti (V.A.Krauklis, G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, 
A.Roga, A.Krastiņš, V.Zariņš, K.Sula, D.Bašķe, J.Žurovičs, A.Birkavs), PRET – nav, ATTURAS – nav, 
nolemj palielināt biedrībai piešķirto finansējumu par 1000,00 EUR.  

 
K.Sula ierosina samazināt piešķirtos līdzekļus kultūras subsidēšanai un konkrēti izsakās par to, ka tie, kas 
tirgo biļetes nebūtu tiesīgi saņemt tik lielu subsīdiju (konkrēti biedrība “Neti Neti”). V.A.Krauklis paskaidro 
kopējo kultūras pasākumu Valkas novadā subsidēšanas procesu. U.Ozoliņa piekrīt V.A.Krauklim, un 
uzskata, ka šī ir vieta novadā, kur kaut kas notiek, un tālredzīgi būtu saprātīgi veicināt šādas vietas esamību 
un popularizēt Valkas novada tēlu. Izsakās arī V.Šaicāns un piekrīt U.Ozoliņai, jo uzskata, kā šī vieta un 
pasākumi ir tas, kas piesaista cilvēkus Zvārtavas pagastam. 
K.Sula jautā, kāpēc ir palielināts finansējums Ev.-Luteriskā draudzei, uz ko I.Grandava paskaidro, ka tas 
saistīts ar darba algu palielināšanu pedagogiem. R.Rastaks papildina, ka mūsu pašvaldība ir vienīgā, kurai 
nav izstrādāti saistošie noteikumi par privāto bērnudārzu finansēšanu.  
V.Zariņš jautā, kāpēc “Spriņģiem” jau otro gadu nepiešķiram neko. V.A.Krauklis paskaidro, ka novadā pret 
visiem kolektīviem ir vienāda attieksme, tāpēc tiek atbalstītas tikai transporta izmaksas.  
V.Zariņš jautā par “Ielīcu” pasākumam paredzēto finansējumu, uz ko V.Šaicāns paskaidro, ka pasākums 
notiek jau otro gadu un ir ļoti vērienīgs. V.A.Krauklis uzskata, ka “Ielīcas” ir mūsu novada “pērle”, kas 
saglabā latvisko garu, tāpēc būtu simboliski atbalstāmi. 
V.Zariņš jautā, kāpēc skijoringam un kalnu divriteņu federācijai (14. unv 15.punkts) nav pieķirst nekas. 
V.A.Krauklis paskaidro, ka pieprasītā summa skijoringam ir pārāk liela un kalnu divriteņu federācijas 
pieprasījums jau ir iekļauts sporta pasākumu budžetā. 
V.A.Krauklis aicina balsot, jautājumu virzot apstiprināšanai domes sēdē. 

Pamatojoties uz minēto un Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti un vārdiski balsojot deputātiem: PAR 
– 11 deputāti (V.A.Krauklis, G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, A.Roga, A.Krastiņš, V.Zariņš, K.Sula, D.Bašķe, 
J.Žurovičs, A.Birkavs), PRET – nav, ATTURAS – nav, 
Apvienotā komiteja 
N O L E M J : 
Virzīt uz domes sēdi apstiprināšanai lēmuma projektu: 
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1. Piešķirt no Valkas novada pašvaldības 2023.gada budžeta 45 385,00 EUR (četrdesmit pieci 
tūkstoši trīs simti astoņdesmit pieci euro, 00 centi) nevalstiskajām organizācijām saskaņā ar 
pielikumā pievienoto sadalījumu. 

2. Par lēmuma izpildi atbild Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītājs. 
3. Lēmuma izpildi kontrolē Valkas novada pašvaldības domes priekšsēdētājs. 
4. Lēmums saskaņā ar Administratīvā procesa likuma 76., 77. un 78.pantu viena mēneša laikā no 

spēkā stāšanās brīža var tikt pārsūdzēts Administratīvajā rajona tiesā, Valmieras tiesu nams – 
V.Baloža iela 13A, Valmiera, LV-4201. 

 
 

3.§ 
Par saistošo noteikumu Nr.__ „Valkas novada pašvaldības 2023.gada budžets” projekta 

apstiprināšanu 

__________________________________________________________________________ 
(I.Grandava) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta saturu (pielikumā), I.Grandava. 
Debatē: V.A.Krauklis, A.Birkavs. 
I.Grandava informē, kas mainījies budžetā pa kodiem, papildinot, ka šis ir tehniskais budžets un izdevumu 
daļa ir samazināta līdz minimumam. 
I.Grandava ierosina izskatīt katru sadaļu atsevišķi, kas bija minēts paskaidrojuma rakstā, norādot, ka visi 
dati tiks precizēti uz martu, kā arī paskaidro, ko apmaksā valsts, minot to, ka visus izdevumus par Ukrainas 
civiliedzīvotājiem apmaksā valsts. 
I.Grandava informē, kādi ir pašvaldībai kopējie aizņēmumi, kā arī informē par ieņēmumiem un izdevumiem. 
Notiek diskusija par aizņēmumu procentu likmēm. 
I.Grandava turpina iepazīstināt ar paskaidrojuma rakstā iekļautajām tabulām, kā arī iepazīstina ar citām 
pozīcijām budžeta kontekstā. 
V.A.Krauklis aicina balsot, jautājumu virzot apstiprināšanai domes sēdē. 

Pamatojoties uz minēto un Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti un vārdiski balsojot deputātiem: PAR 
– 11 deputāti (V.A.Krauklis, G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, A.Roga, A.Krastiņš, V.Zariņš, K.Sula, D.Bašķe, 
J.Žurovičs, A.Birkavs), PRET – nav, ATTURAS – nav, 
Apvienotā komiteja 
N O L E M J : 
Virzīt uz domes sēdi apstiprināšanai lēmuma projektu: 

1. Apstiprināt saistošos noteikumus Nr.__ „Valkas novada pašvaldības 2023.gada budžets” 
(pielikumā). 

2. Saistošos noteikumus Nr.__ „Valkas novada pašvaldības 2023.gada budžets” triju darbdienu laikā 
pēc to parakstīšanas nosūtīt izsludināšanai oficiālajā izdevumā “Latvijas Vēstnesis” un vienlaikus 
Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijai zināšanai. 

3. Juridiskai nodaļai nodrošināt, lai lēmuma 1.punktā apstiprinātie saistošie noteikumi būtu brīvi 
pieejami Valkas novada pašvaldības ēkā Semināra ielā 9, Valkā.  

4. Par lēmuma izpildi atbild Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītājs. 
5. Lēmuma izpildi kontrolē Valkas novada pašvaldības domes priekšsēdētājs. 
6. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 

 
 

4.§ 
Par konceptuālu atbalstu aizņēmumu ņemšanai 

__________________________________________________________________________ 
(I.Grandava) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta saturu (pielikumā), I.Grandava. 
Debatē: V.A.Krauklis, K.Sula, A.Birkavs, U.Ozoliņa. 
I.Grandava ierosina apspriest katru lēmuma projekta pielikumu atsevišķi, sākot diskusiju ar 1.pielikumu. 
V.A.Krauklis paskaidro katra projekta realizēšanas nepieciešamību. 
Notiek diskusija par stadiona rekonstrukcijas realizēšanas nepieciešamību. 
Notiek diskusija par projektos plānoto pašvaldības līdzfinansējumu, kā arī I.Grandava atgādina, ka līgumus 
slēgs tikai tad, ja pašvaldībai būs pietiekoši līdzekļi. V.A.Krauklis uzskata, ka pašreiz ir lietderīgi konceptuāli 
atbalstīt visus projektus un, kad tie tiks apstiprināti, skatīties no tā brīža finansiālās situācijas.  
K.Sula paskaidro, ka balsos pret, jo uzskata, ka pašvaldība nevar uzņemties šādas saistības pat 
konceptuāli. U.Ozoliņa jautā, kā K.Sula saredz pašvaldības attīstību, uz ko K.Sula atbild, ka noteikti jaunas 
lietas neuzsāktu, bet pabeigtu visu iesākto, nogaidot vismaz vienu vai divus gadus, kamēr ekonomiskā 
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situācija pasaulē kopumā nenostabilizētos. V.A.Krauklis papildina, ka visos laikos ir bijusi šī diskusija un 
atgādina, ka nekad pašvaldībā nav bijusi laba finansiālā situācija, bet visu, ko esam paveikuši pierāda, ka 
esam rīkojušies pareizi, tāpēc tagad deputātiem būtu konceptuāli jāatbalsta minētie projekti un piebilst, ka 
par katru projektu un iespējamo aizņēmumu lemsim atsevišķi, kad tas tiks apstiprināts. Aicina neapstādināt 
šos projektus. I.Grandava piebilst, ka budžeta sabalansētību lielā mērā nodrošina arī pašvaldības nodaļu 
vadītāju fiskālā disciplīna, kas nodrošina iekļaušanos budžetā, kas nebija novērojams citus gadus un 
papildina, ka pašfinansējums pagājušo gadu netika palielināts. 
V.A.Krauklis aicina balsot par 1.pielikumu. 

Pamatojoties uz minēto un Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti un vārdiski balsojot deputātiem: PAR 
– 8 deputāti (V.A.Krauklis, G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, A.Roga, A.Krastiņš, V.Zariņš, D.Bašķe), PRET – 
1 deputāts (K.Sula),  ATTURAS – 2 deputāti (J.Žurovičš, A.Birkavs). 

 
Turpinot I.Grandava iepazīstina ar pielikumā Nr.2 minēto, kā arī paskaidro, ka šajās sadaļās minētajiem 
mērķiem valsts vēl nedod iespēju ņemt aizņēmumu, notiek sarunas valsts līmenī par iespēju aizņemties 
tehnikas iegādei. Šis saraksts izveidojies konsultējoties ar nodaļu un pagastu vadītājiem. 
Notiek diskusija par tehnikas nepieciešamību. 
V.A.Krauklis ierosina šo tabulu izņemt ārā un lemt par to nākamā mēneša Saimnieciskajā komitejā, kad 
būs zināma valsts piešķirtā papildus nauda, bet par pašvaldības policijas automašīnas iegādi lemt šodien, 
tas ir, remontēsim vai pirksim jaunu. K.Sula jautā, kā varam lemt, ja nav zināma aptuvenā tāme. 
V.A.Krauklis aicina atbildīgās personas līdz domes sēdei noskaidrot izmaksas, un domes sēdē lemt par šo. 
Deputāti vienojas pielikumā Nr.2 atstāt tikai pašvaldības policijas automamšīnas iegādes sadaļu. 
 
I.Grandava iepazīstina ar pielikumu Nr.3, informējot par datoru un citas biroja tehnikas iegādi, kas 
nepieciešams darbinieku darba nodrošināšanai. 
V.A.Krauklis aicina balsot par 3.pielikumu un kopumā, jautājumu virzot apstiprināšanai domes sēdē. 

Pamatojoties uz minēto un Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti un vārdiski balsojot deputātiem: PAR 
– 11 deputāti (V.A.Krauklis, G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, A.Roga, A.Krastiņš, V.Zariņš, K.Sula, D.Bašķe, 
J.Žurovičs, A.Birkavs), PRET – nav, ATTURAS – nav, 
Apvienotā komiteja 
N O L E M J : 
Virzīt uz domes sēdi apstiprināšanai lēmuma projektu: 

1. Konceptuāli atbalstīt aizņēmumu ņemšanu: 
1.1. Valkas novada investīciju, ES struktūrfondu un infrastruktūras un izglītības iestāžu objektu 

projektu realizācijai (1.pielikums); 
1.2. Tehnikas iegādei pašvaldības saimnieciskās darbības nodrošināšanai (2.pielikums). 

2. Konceptuāli atbalstīt datortehnikas iegādi finanšu līzingā uz pieciem gadiem (3.pielikums). 
3. Pēc iepirkumu procedūru veikšanas, precizēt nepieciešamos aizņēmuma un pašvaldības 

līdzfinansējuma apmērus. 
4. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 

 
 
Sēde slēgta pulksten 12:10 
 
 
Sēdes vadītājs        Vents Armands Krauklis 
 
 
Protokolēja        Ilva Asejeva 
 
 
 


